
Aquesta setmana hem tingut novament a Vila-real l’exemple del canvi de paradigma que hem 

viscut recentment en les relacions amb el govern autonòmic. Un canvi de model que 

repercuteix en més i millors oportunitats per a tota la població de Vila-real. Acostumats a què 

els anteriors  responsables autonòmics passaren sempre de llarg de la nostra ciutat i només 

acudiren per a fer-se la foto i a ser possible en campanya electoral, aquesta setmana el nou 

president de la Generalitat, el socialista Ximo Puig, ha tornat a demostrar que els vila-realencs i 

vila-realenques podem comptar amb el govern autonòmic.  

Des del primer, hem defès que havíem de donar un temps de marge a la nova Generalitat 

Valenciana. I amb aquest criteri, hem esperat un temps prudencial abans de demanar les 

primeres reunions i visites dels nous responsables autonòmics. Passat aquest temps, la 

resposta ha estat immediata. La primera vegada que li hem demanat al president de la 

Generalitat que ens acompanye en un acte que per a nosaltres és important, com és el del 

impuls de la ciència i la innovació com a pilars d’un nou model de creixement, ha vingut. I no 

ha vingut només de visita; ha vingut a treballar i a escoltar. Durant prop de tres hores, el 

president de la Generalitat va poder comprovar en primera persona el treball que ha vingut 

desenvolupant la societat de Vila-real, de la mà de la Càtedra d’Innovació Ceràmica, la UNED i 

l’UJI, la Fundació Globalis, la Fundació Caixa Rural Vila-real o la Cambra de Comerç, a més de 

l’Ajuntament, per teixir una xarxa sòlida per al foment de l’emprenedoria i la innovació a la 

nostra ciutat. Una xarxa que comença per apropar als més menuts l’interés per la ciència i la 

investigació a través d’iniciatives com la Setmana de la Ciència o el laboratori mòbil sobre la 

llum de Red Eléctrica Española que hi ha instal·lat aquests dies davant de la Biblioteca 

Universitària del Coneixement. 

La inauguració de la Setmana de la Ciència pel president Ximo Puig i la seua participació 

posterior en una reunió de l’Institut de la Innovació Ciutat de Vila-real és una mostra més que 

el Consell valencià, per fi, aposta per construir el futur del País Valencià sobre la base del 

coneixement i l’innovació. Una aposta en la qual venim treballant també des de fa quatre anys 

des de l’Ajuntament de Vila-real  i que ara podrà es veurà reforçada amb les iniciatives que ja 

està adoptant la Generalitat, con la creació d’un Consell Valencià de la Innovació. 

En definitiva, una clara mostra dels dos models, completament diferents, de governar. Mentre 

els responsables del Partit Popular només han vingut  a Vila-real per a actes de partit –exemple 

lamentable, per cert, el d’Isabel Bonig, eixigint una ronda sud-oest que ha estat incapaç de fer 

en 12 anys-, els membres de la nova Generalitat vénen quan se’ls crida i a treballar.  


